
 

 

CONSELL MUNICIPAL D’IGUALTAT, FEMINISMES I LGTBI MUNIC 

Número sessió:  21 

Caràcter: ordinari 

Data: 4 de novembre de 2020 

Hora: 19.00 

Lloc: Plataforma Zoom 

 

Hi assisteixen:  

Regidora d’Igualtat, Feminismes i LGTBI                Presidenta    

Vocalia de dones AV Pla d’en Boet 

UGT  

CCOO VORMAROS 

Vocalia de dones de Rocafonda 

Associació Mataró LGTBI 

Dones Reporteres de Mataró 

Grup municipal del PSC 

Grup Municipal En Comú Podem Mataró 

Grup municipal Ciutadans 

Moviment Educatiu del Maresme 

Il·lustre Col·legi d’Advocats de Mataró 

AV Pati de Can Marchal 

Teixit de Dones 

Tècnica Polítiques de Gènere  

Cap del Servei d’Igualtat i Diversitat Ciutadana 
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S’excusen: 

Grup de suport al Colectivo de Mujeres de Matagalpa 

                               

 



 

                     

 

  

  

  

  

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si s’escau, de  l’acta de la sessió anterior del Consell 

2. Programa d’activitats de la campanya del 25N, Dia Internacional contra les violències 
masclistes. 

3. Congrés i Escola de Feminismes i LGTBI 

4. Precs i preguntes 

 

Desenvolupament de la reunió 

La regidora dona la benvinguda a les persones que assisteixen a la sessió, i es fa una ronda de 
presentacions per a  les persones que s’han incorporat. 

1. Aprovació, si s’escau, l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta sense cap esmena. 

2. Programa d’activitats de la campanya del 25N, Dia Internacional contra les violències 

masclistes  

S’explica el programa d’activitats de la campanya d’aquest any, que s’ha elaborat dins el Grup 
de treball del Consell, en col·laboració també amb d’altres entitats del territori i serveis 
municipals. 

Es parla de la dificultat que implica una programació d’activitats virtuals però que pot suposar 
també un repte per trobar altres canals de comunicació cap a la ciutadania. 

Es presenta la imatge que han realitzat des del Servei d’Imatge de l’Ajuntament. Agrada molt i 
es valora positivament. 

S’adjuntarà a l’acta de la sessió el programa d’activitats previst.. 

La representant de la Vocalia de Dones Laia l’Arquera de Pla d’en Boet explica que l’activitat 
que tenien prevista inicialment al Centre Cívic l’han trasllat a dos instituts, Puig i Cadafalch i 
Laia l’Arquera. Es farà en horari escolar per l’alumnat d’aquests centres. Demanen 
col·laboració de l’Ajuntament per poder enregistrar l’acte i fer difusió a la resta de ciutadania.   

La representant d’UGT Maresme explica que la lectura del Manifest que tenien previst fer amb 
CCOO davant de l’Ajuntament a les 12 no es podrà fer en aquest format presencial i proposa 
enregistra-ho i difondre a través de les xarxes. Demana col·laboració de l’Ajuntament per 
aquesta difusió. La regidora li ofereix les xarxes socials del servei d’Igualtat. 

La representant de Teixit de Dones explica que elles tenen previst fer la lectura del Manifest i 
difondre a través del seu instagram però que també creuen que es pot fer a través de les xarxes 
de l’Ajuntament. 



 

 

3. Congrés i Escola de Feminismes i LGTBI 

.La cap del Servei d’Igualtat i Diversitat Ciutadana  presenta i explica aquest punt. 

És un projecte que ja s’havia presentat al Consell i que tenia previst iniciar-se al febrer del 
2020 i estendre’s fins febrer del 2021 amb la realització d’un congrés. La situació sanitària no 
ha permès que es pugui portar a terme i s’ha endarrerit un any i ara l’inici serà al febrer del 
2021. 
Està previst per els dies 27 i 28 de febrer al TecnoCampus de manera presencial si la pandèmia 
ho permet i so no pot ser, els i les ponents estarien al TecnoCampus i la participació es faria a 
través d’alguna plataforma virtual. 
Els objectius d’aquest congrés són 
 

• Visibilitzar les línies de treball i els projectes de l’Ajuntament en l’àmbit de les 
polítiques LGTBI 

• Difondre informació, experiències i reflexions entorn la diversitat sexual i de gènere 
entre la ciutadania de Mataró 

• Promoure la importància d’incorporar una perspectiva feminista en el disseny, execució 
i avaluació de les polítiques LGTBI 

• Impulsar les polítiques LGTBI des de l’àmbit local així com el treball de la Xarxa de 
Municipis LGTBI de Catalunya 

 
A partir del Congrés s’iniciarà l’Escola de Feminismes que anirà del març al novembre de 
2021. 
Explica la cap del Servei que es vol comptar amb la participació de les entitats per poder 
pensar i realitzar les activitats i per això es crearà una Taula de treball a la que convida a totes 
les entitats a participar. 
L’inici d’aquesta programació anual serà una Jornada prevista per al 6 de març i on es vol 
debatre sobre els diferents temes que el feminisme planteja actualment.  
Els següents mesos es treballarà per àmbits temàtics i la proposta inicial sobre la que es 
treballarà és la següent: 
 

• Abril: Aliances feministes i noves masculinitats, on ja hi ha prevista una conferència 
d’en Gerard Coll Planas 

• Maig: Cossos dissidents. Aquí entrarien les activitats de la campanya del 17 de maig, 
Dia Internacional contra la lgtbifòbia. 

• Juny: De moment hi ha previst acollir a Mataró alguna activitat del Festival Fire i 
presentar el treball de teatre realitzat amb joves. També dins la Mostra d’entitats s’està 
treballant en poder oferir alguna proposta amb les entitats feministes. 

• Setembre: Sexualitats  
 

• Octubre: envelliment i sexualitat 
 

• Novembre: Violències masclistes  
 

La imatge continuarà sent la prevista inicialment. 



 

La regidora explica que Mataró actualment porta la secretaria de la Xarxa de Municipis LGBTI 
de Catalunya i tot i fer relativament poc que treballa en aquests temes està demostrant el seu 
lideratge  en la realització d’actuacions i projectes transformadors per fer de la ciutat un espai 
més habitable, respectuós, compromès i segur per a totes les persones. 
 

La representant de Teixit de Dones agraeix la feina que s’està fent des de la regidoria i que es 
tingui en compte el teixit associatiu per portar-la  la pràctica.  

La representant de Mataró LGTBI està molt satisfeta de tots els projectes que s’han plantejat i 
la gran diversitat de coses proposades. 

La representant de UGT manifesta el seu interès en participar en la Taula de treball i felicita la 
regidoria per la feina feta i les propostes presentades. 

La representant de la Vocalia de Dones de Pla d’en Boet creu que és molt important la 
realització d’aquestes Jornades i que les entitats del territori participin. 

 

4. Temes sobrevinguts 

La regidora explica la Declaració Institucional que ha presentat al grup de portaveus sobre les 
violències masclistes i que ha esta aprovada per unanimitat.  

Aquesta Declaració s’adjuntarà a l’acta de la sessió del Consell. 

També informa que es farà un minut de silenci en el Ple en record de la dona assassinada a 
Sabadell. 

Així mateix informa de l’adhesió de l’Ajuntament a la nova campanya de l’ICD ¨Llença aquí 

el teu masclisme 

La regidora informa del treball que s’està fent amb el Servei d’Habitatge i amb Benestar Social 
per poder oferir habitatges d’emergència a les dones amb problemes de violència. 

La cap de Servei explica que aquest serà un recurs habitacional d’emergència i no de llarga 
estada. 

La cap del Servei explica que respecte les dades d’atenció realitzades al SIAD durant la 
pandèmia, entre  març i juny, va augmentar en un 50%. Per poder oferir atenció a totes les 
dones que ho necessitin s´ha reforçat el servei amb la contractació d’una psicòloga més. 

5. Prec i preguntes 

La representant de la Vocalia de Dones de Rocafonda pregunta sobre el tema de la Galeria 
d’Il·lustres i la proposta que s’havia treballat dins el Consell. Fa més d’un any que aquest tema 
està sobre la taula i encara l’Ajuntament no ha dot una resposta. També pregunta sobre la 
campanya del 28 de maig, Dia d’acció per la salut de les dones que ara ja no es realitza. 

La regidora respon que es continua treballant el tema de la salut de les dones malgrat no es faci 
una campanya específica. 

Respecte el tema de la mataronina il·lustre explica que l’encàrrec que tenia el Consell era 
treballar el tema i fer una proposta de noms. Així és va fer i una entitat del Consell va presentar 
la proposta en nom de la resta. És aquesta entitat qui ha de rebre la resposta per part de 
Protocol. 



 

La única informació que es té al respecte és que la persona proposada no havia nascut a Mataró 
i segons el Reglament d’honors i distincions no podia formar part de la Galeria.  

La representant de la Vocalia de dones de Pla d’en Boet, encarregada de presentar la proposta, 
manifesta que no ha rebut cap resposta sobre aquest tema.  

La representant de Teixit de Dones creu que s’ha de treballar des del teixit associatiu per 
reclamar que es tingui en compte la proposta que es va fer respecte la Consol Nogueras, donat 
que mirant el Reglament enlloc diu que aquesta persona hagi d’haver nascut a Mataró. És 
només una interpretació restrictiva que es fa des dels Serveis jurídics de l’Ajuntament. 

La representant de la Vocalia de dones de Pla d’en Boet considera que s’ha de modificar aquest 
Reglament.  

 

 

ACORDS:  

1. Adjuntar a l’acta el programa d’activitats previst per al Dia Internacional contra la 
violència masclista. 

2. Adjuntar a l’Acta la Declaració Institucional en motiu del 25N, Dia Internacional contra 
la violència masclista. 

   

 Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 20,45 h 

 

Presidenta 

Marisa Merchán Cienfuegos 

 

Mataró, novembre de 2020 

 

Secretària del Consell 

Isabel Bermúdez Moreno 

 


